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RADDHO thanks the High Commissioner for his report on the nuclear legacy in the Marshall Islands and takes his recommendations into account.
RADDHO expresses its support and solidarity with the people of the Marshall Islands who continue to pay a heavy price for the devastating consequences of nuclear testing in all areas. The people of the Marshall Islands deserve recognition and are entitled to justice and reparation.
Tody, ninety-four States have signed the Treaty on the Prohibition of Nuclear Weapons and seventy-three States have ratified or acceded to it. Nuclear weapons are a threat to our very existence, with the proliferation of threats and fears about their use and the resumption of a new arms race.
Our organisation has noted with bitterness the evaporation of the norms that have been hard-won over the decades to prohibit the use, spread and testing of nuclear weapons.
It is time for nuclear weapon states to honour their disarmament obligations by committing never to use such weapons under any circumstances.
In conclusion, RADDHO calls on States to work to strengthen treaties and instruments aimed at preventing the proliferation and testing of nuclear weapons and to systematically eliminate these weapons for the good of humanity.
I would like to thank you

Monsieur le Président, 
La RADDHO remercie le haut- Commissaire pour son rapport sur l’héritage nucléaire dans les îles Marshall, elle prend en compte ses recommandations.
La RADDHO exprime son soutien et solidarité avec les populations des îles Marshall qui continuent de payer de lourdes tribus des conséquences dévastatrices des tests nucléaires dans tous les domaines. Le peuple de Marshall mérite une reconnaissance et a droit à la justice et à la réparation.
A ce jour quatre -vingt-quatorze Etats ont signé le Traité sur l’interdiction des armes nucléaires et soixante-treize Etats l’on ratifié ou y ont adhéré. Les armes nucléaires constituent une menace sur notre existence, avec la multiplication des menaces et craintes à l’emploi ainsi que la reprise d’une nouvelle course aux armements.
Notre organisation a constaté avec amertume l’évaporation des normes qui avaient été durement élaborées au fil des décennies pour prohiber l’emploi, la dissémination et la mise à l’essai des armes nucléaires.
Il est temps que les Etats dotés d’armes nucléaires honorent leurs obligations en matière de désarmement en s’engageant à ne jamais utiliser de telles armes, quelles que soient les circonstances.
En conclusion, la RADDHO demande aux Etats d’œuvrer pour renforcer les traités et instruments visant à empêcher la prolifération et les essais d’armes nucléaires et à éliminer systématiquement ces armes pour le bien de l’humanité.
Je vous remercie 
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